
�עְַַמָּ�ָיו" ָ אֲלֹהֵֶֶם לֹנְֶפֶֶֶשׁׁ לֹאֹ יטִַּ�ַמָּ�ָא בְּ �נְֶיֵ אַהֲֶרְןֹ ואְָמַָּרְְתָּ� �הֲֶֹנֶיִם בְּ "אֱמָּרְֹ אֶלֹ הֶַכֹּ
לֹהֶינֶצלֹ  כֹּדי  ורְבְּותָּיו  עַינֶיו אתָּ אבְּותָּיו  מָּולֹ  צרְיך לֹשׁים תָּמָּיד  הֶאדם 

מָּהֶחטַּא

הנה יש בזה כפל לשון אמֱרֹ ואְמָרְַת�ָ, והרי ידוע שכל מילה וכל אות מדוקדקת 
ואְמָרְַת�ָ? אומרת הגמרא  אמֱרֹ  כך מהו הכפל  ביותר בתורתנו הקדושה, אם 

)יבמות קיד.( להזהיר גדולים על הקטנים ע"ש.

יודעים  לא  אנחנו  וכי  ֹן"  אהֲַר �נְיֵ  ב �הֲֹניִם  "הַכ הפירוש  מה  להבין  צריכים  ועוד 
שהכהנים הם בני אהרן, ועוד שבכל המקומות כולם מקדים בני אהרן 

הכהנים וכאן הקדים התואר הכהנים בני אהרן, ולא כמו שבכל הפעמים אומר 
בני אהרן הכהנים, אם כך מדוע הקדים הכהנים לפני בני אהרן?

לנו על  גדול, התורה הקדושה מספרת  יסוד  ולומר  אולי אפשר לבאר  אלא 
�יַתְָה לעֲַשוׂתֹ  �בָאֹ הַב יוסף הצדיק כאשר עמד בניסיון עם אשת פוטיפר "ויַ

דיוקנו של  דמות  לו  נראתה  לפני שחטא  רגע  יא(  לט,  )בראשית  וֹ"  מלְאַכתְ�
�צהָ" )שם, יב( והגמרא אומרת )סוטה לו:( כי זכירת דיוקן  �צֵאֵ הַחו �נָסָ ויַ אביו, "ויַ

אביו הצילתו מן החטא שלא יטמא.

ואפשר לבאר ולומר שלכן התורה הקדושה מזהירה את בני אהרן הכהנים, 
שבכל עת ובכל זמן יזכרו שהם בני אהרן, כמו שיוסף הצדיק נגלתה לו דמות 

דיוקנו של אביו ולא חטא, גם פה התורה הקדושה מזהירה את הכהנים 
שתמיד הם ידעו שהם בני אהרן, שיראו תמיד מול עיניהם את אהרן הכהן, 
שהוא אביהם שתמיד יהיה מול עיניהם בכדי שתהיה זהירות שלא יפלו חס 

ושלום בחטא.

מה  אמירה  זו  ראשונה  אמירה  אמירות,  שתי  ואְמָרְַת�ָ  אמֱרֹ  יובן  זה  פי  על 
שהקב"ה ציווה אותם לעשות, ואמירה שניה זו אמירה שתמיד יזכרו שהם בני 
 � אהרן, תמיד יראו את אבותיהם מול עיניהם ואת רבותיהם מול עיניהם, "והְָיו

עֵיניֶךָ ראֹותֹ אתֶ מורֶֹיךָ" )ישעיה ל, כ( וכך יזהרו מן החטא.

�יִתִי  ִו אם כך בכל ציווי שהתורה הקדושה מצווה אותנו, גם שם יש את הציווי "ש�
�ִי תָמיִד" )תהלים טז, ח( את אבותיו ורבותיו, שבכל עת ובכל זמן יהיו  ה' לנְגֶדְ
מול עינינו ואז ירחיקו אותנו מן החטא, וניזהר לא ליפול בעבירה ובמעשים 

לא טובים.

אדם שׁיודעַ לֹהֶסתָּכֹּלֹ עַלֹ הֶחיים בְּצורְהֶ נֶכֹּונֶהֶ ובְּצורְהֶ אמָּיתָּיתָּ ובְּצורְהֶ מָּיושׁבְּתָּ ובְּקו רְציף, בְּקו חכֹּם, בְּקו שׁלֹ אמָּונֶהֶ, בְּקו שׁלֹ מָּשׁקפֶיים 
שׁלֹ הֶתָּורְהֶ, בְּקו שׁלֹ רְאיהֶ שׁלֹ הֶקבְּ"הֶ, בְּקו שׁלֹ תָּמָּימָּותָּ, בְּקו שׁלֹ יושׁרְ - גם הֶדבְּרְים שׁנֶרְאים לֹאדם כֹּואבְּים, גם הֶדבְּרְים שׁנֶרְאים לֹאדם 
חמָּורְים, גם הֶדבְּרְים שׁנֶרְאים לֹאדם לֹא טַּובְּים, אדם צרְיך לֹדעַתָּ איך לֹקבְּלֹ אותָּם, איך לֹחיותָּ אותָּם, כֹּי מָּהֶשׁם לֹא יצא רְעַ, הֶקבְּ"הֶ לֹא 

עַושׁהֶ רְעַ. 
לֹפֶעַמָּים בְּשׁבְּילֹ לֹהֶשׁיג דבְּרְ צרְיך לֹעַבְּורְ דרְך דבְּרְ, אז אלֹ תָּישׁארְ בְּמָּקום שׁאתָּהֶ עַובְּרְ לֹהֶגיעַ לֹמָּקום הֶיותָּרְ טַּובְּ, אלֹ תָּישׁארְ שׁם בְּתָּוך 

הֶמָּעַרְהֶ הֶקשׁהֶ, הֶמָּעַרְהֶ הֶחשׁוכֹּהֶ, הֶמָּעַרְהֶ הֶלֹא טַּובְּהֶ. הֶמָּעַרְהֶ הֶזאתָּ הֶיא לֹא הֶחיים שׁלֹך, הֶיא רְק מָּעַבְּרְ דרְכֹּהֶ.. 
הֶנֶפֶשׁ שׁלֹ הֶאדם והֶרְאשׁ שׁלֹ הֶאדם זהֶ רְק מָּגנֶטַּ, מָּי שׁחושׁבְּ רְעַ בְּא לֹו רְק רְעַ, מָּי שׁחושׁבְּ לֹא טַּובְּ בְּא לֹו רְק לֹא טַּובְּ, מָּי שׁחושׁבְּ בְּשׁמָּחהֶ, 

מָּי שׁחושׁבְּ בְּאמָּונֶהֶ, מָּי שׁשׁם אתָּ כֹּלֹ מָּבְּטַּחו בְּהֶקבְּ"הֶ, מָּי שׁשׁם אתָּ כֹּלֹ יהֶבְּו בְּהֶקבְּ"הֶ, יודעַ שׁכֹּלֹ מָּצבְּ קשׁהֶ שׁהֶוא עַובְּרְ הֶוא רְק דלֹתָּ 
לֹמָּשׁהֶו גדולֹ וטַּובְּ שׁעַומָּד לֹבְּוא אלֹיו.

סרקו את הברקוד החדש 
והצטרפו לקבוצה של כבוד 
האדמו"ר רבי יאשיהו יוסף 

פינטו שליט"א



�עְַַמָּ�ָיו" ָ אֲלֹהֵֶֶם לֹנְֶפֶֶֶשׁׁ לֹאֹ יטִַּ�ַמָּ�ָא בְּ �נְֶיֵ אַהֲֶרְןֹ ואְָמַָּרְְתָּ� �הֲֶֹנֶיִם בְּ "אֱמָּרְֹ אֶלֹ הֶַכֹּ
בְּכֹּלֹ דבְּרְ שׁלֹ קדושׁהֶ חייבְּ הֶאדם זהֶירְותָּ כֹּפֶולֹהֶ ומָּכֹּופֶלֹתָּ כֹּדי שׁלֹא 

יאבְּד אתָּ כֹּלֹ עַולֹמָּו

ֶאיֵן יצֵרֶ  �יִ לוֵיִ אמָרַ.. הָעלֶיְונֹיִם ש� םֵ רַב �שְ� �רֶֶכיְהָ ב �יִ ב מובא במדרש )ויק"ר כו, ה( רַב
�מאֵמרַ  �מָאָ ו �גִזְרֵַת עִירִין פ�תְִג �אֶמֱרַ "ב נֶ �הָ� להָםֶ ש� י ַ� �הֶָם, אמֲיִרָה אחַַת ד �י ב הָרָע מצָו
�וְאַי  �הָםֶ יצֵרֶ הָרָע הַל �שֵ� ב ֶי ונֹיִם ש� ְאלֵתְָא" )דניאל ד, יד(. אבֲלָ הַת�ַחְת� ִין ש� �ִיש� קַד
�הֲֹניִם  הֶ אמֱרֹ אלֶ הַכ �אֹמרֶ ה' אלֶ מש� �א דִכתְִיב "ויַ �, הֲדָא הו ְת�ֵי אמֲיִרותֹ יעַַמדְו לשִ�

ֹן" ע"כ. �נְיֵ אהֲַר ב

הנה פרשה זו מהפרשות החשובות ביותר, משום שבפרשה זו מוזכרים כל 
המועדים, הימים הנוראים ועניין לחם הפנים. ידוע שהקריאה מעוררת את 
השבוע,  ימות  לכל  הזמן  את  מעוררים  בתורה  בשבת  קוראים  וכאשר  הזמן 
שיהיה בהם את הכוח של המועדים, הכוח של ימים נוראים וכן כוח הפרנסה 

יהיה גדול וחזק ביותר.

צריך להבין וללמוד עד כמה כוח היצר הרע גדול וחזק ועד כמה האדם צריך 
לבנות את נפשו להיות קרוב ודבוק בתורה הקדושה, במצוות ובמעשים 
טובים. ועם כל זה שדבוק בתורה ובמעשים טובים כל חייו, צריך סיעתא 

היצר  במלכודות  להיכשל  ולא  ליפול  לא  מהקב"ה,  גדולה  וישועה  דשמייא 
הרע, משום שהיצר הרע אורב בכל פינה, בכל מקום ובכל רגע שאדם עוצר 
מהתורה הקדושה, היצר הרע מיד נכנס בחורים ובסדקים. וכמו שאמרו חז"ל 

בירושלמי )ברכות סח.( יום תעזבני ימים אעזבך, מספיק שאדם יום אחד 
־בחולשה בעבודת ה', כבר היצר הרע מחלישו עוד יומיים לרדת וליפול בע

בודת ה'.

לכן האדם צריך כמו שאת המצה לשים אותה כל הזמן בלי לעצור רגע אחד, 
כך במצוות ובמעשים טובים ובעבודת ה' האדם צריך להשתדל כל רגע, בלי 
לעצור רגע אחד. ורואים עד כמה הדברים מפחידים, הגמרא אומרת )שבת 

־קיט:( אמר ריש לקיש משום רבי יהודה נשיאה אין העולם מתקיים אלא בש
ביל הבל תינוקות של בית רבן א"ל רב פפא לאביי דידי ודידך מאי? א"ל אינו 

דומה הבל שיש בו חטא להבל שאין בו חטא.

שבהבל  ואומרים  האמוראים  עומדים  ומזעזעים,  קשים  אלה  דברים  והנה 
פיהם יש חטא, הרי תנאים ואמוראים היה בכוחם להחיות מתים, מי שבכוחו 
להחיות מתים איך יכול לומר שבהבל פיו יש חטא? מילא האמורא ששאל יכל 
לומר את זה בשביל ענוה, אבל האמורא השני שהוא התכוון ואמר עליו בפי 
ובפיך יש חטא, איך אפשר להבין ולומר כזה דבר, פה שמחיה מתים אפשר 

לומר עליו שיש עליו חטא והבל פה של תינוקות יותר ממנו?

ובכל מצב שאדם  ונלחם בכל מקום  יסוד גדול, היצר אורב  אלא פה רואים 
עומד ונלחם בו, אין אדם אשר יחיה בארץ ולא יחטא. המלחמה של האדם 

�ְבקִֵים  הַד "ואְתַ�ֶם  בהקב"ה.  דבוק  להיות  כוחו  בכל  להתמיד  חזקה,  מלחמה 
�וםֹ" )דברים ד, ד( אם אדם לא דבוק בה' כל רגע,  �כְםֶ הַי �לֻ �יִם כ �הַ' אלֱהֵֹיכםֶ חַי ב
מיד הוא יכול לאבד את כל עולמו. לכן התורה הקדושה מזהירה ואומרת, אמֱרֹ 
ואְמָרְַת�ָ אמירה על אמירה להיזהר זהירות גדולה בכל דבר של קדושה, ובכל 

דבר של יראת שמיים.

שׁאלֹהֶ:
ישׁ לֹנֶו ילֹד מָּוכֹּשׁרְ מָּוזיקלֹיתָּ והֶעַנֶיין הֶוא שׁכֹּלֹ הֶזמָּן הֶוא מָּחפֶשׁ לֹהֶיותָּ מָּפֶורְסם בְּמָּוזיקהֶ. איך אנֶחנֶו אמָּורְים לֹהֶתָּייחס לֹזהֶ, הֶאם לֹטַּפֶח 

אותָּו ולֹנֶווטַּ אותָּו, כֹּי אנֶחנֶו מָּפֶחדים שׁאם נֶאסורְ עַלֹיו אתָּ הֶנֶיגון זהֶ יכֹּבְּהֶ לֹו אתָּ הֶשׁמָּחהֶ? 

תָּשׁובְּהֶ: 
�דֵ אֶתָּ הֶ' מֵָּהֶונֶֹךֶָ" )מָּשׁלֹי ג, טַּ(, כֹּלֹ אדם שׁישׁ לֹו מָּשׁהֶו מָּיוחד חייבְּ לֹכֹּבְּד אתָּ הֶשׁם בְּמָּהֶ שׁהֶשׁם נֶתָּן לֹו. אם הֶשׁם נֶתָּן לֹילֹד כֹּוח לֹשׁירְ,  �בְַּ "כֹּ

וודאי לֹכֹּוון אותָּו ולֹגדלֹ אותָּו שׁיהֶיהֶ לֹו כֹּוח לֹשׁירְ, לֹהֶודותָּ, לֹשׁבְּח, לֹרְומָּם אתָּ הֶשׁם. כֹּלֹ אחד הֶשׁם נֶתָּן לֹו כֹּוחותָּ מָּסוימָּים והֶוא צרְיך לֹנֶצלֹ 
אתָּ הֶכֹּוחותָּ, לֹכֹּבְּד ולֹעַשׁותָּ טַּובְּ לֹקבְּ"הֶ. אם מָּהֶ שׁהֶילֹד רְוצהֶ זהֶ לֹשׁירְ וישׁ לֹו כֹּוח וכֹּישׁורְים לֹזהֶ ובְּזהֶ הֶוא ישׁבְּח ויהֶלֹלֹ אתָּ הֶשׁם זהֶ טַּובְּ 

מָּאד. 



�עְַַמָּ�ָיו" ָ אֲלֹהֵֶֶם לֹנְֶפֶֶֶשׁׁ לֹאֹ יטִַּ�ַמָּ�ָא בְּ �נְֶיֵ אַהֲֶרְןֹ ואְָמַָּרְְתָּ� �הֲֶֹנֶיִם בְּ "אֱמָּרְֹ אֶלֹ הֶַכֹּ
סגולֹהֶ לֹאדם לֹהֶעַלֹותָּ אתָּ עַצמָּו מָּזמָּנֶים קשׁים וירְידותָּ שׁעַובְּרְ

ורש"י פירש במקום, אמור ואמרת להזהיר גדולים על הקטנים. ומובא בספר 
הקדוש "נועם אלימלך", יש לומר כוונת רש"י להזהיר גדולים דהיינו צדיקים 

גדולים על הקטנים, רוצה לומר על עברות קטנות שאדם דש בעקביו ע"כ.

ואפשר להוסיף ולדקדק ולומר, הפירוש להזהיר גדולים על הקטנים, הנה יש 
לאדם בחייו שני זמנים, יש זמנים שאדם בגדלות הדעת, יש זמנים שאדם 
בקטנות הדעת. כאשר אדם בגדלות הדעת אלו ימים כמו ראש השנה ויום 
הכיפורים וזמנים מיוחדים, האדם מרגיש קרוב להקב"ה ויש לו גדלות המוחין, 

ואז קרוב הוא להקב"ה ומרגיש מרומם מאוד.
אך יש זמנים שהם זמנים אחרים, זמנים של קטנות הדעת וקטנות המוחין, 
והתורה  ומנותק מהקב"ה,  רחוק מהקב"ה  מרגיש את עצמו  זמנים שאדם 
הקדושה באה ומזהירה ואומרת להזהיר גדולים על הקטנים, שמתי שאדם 

נמצא בגדלות הדעת וברוממות יזכור את הזמנים שהוא נמצא בקטנות 
המוחין ונמצא בירידה גדולה, באותם זמנים שנמצא בירידה גדולה יחזק את 

עצמו בזמנים הגדולים לזמנים הקטנים. ואיך יחזק את עצמו בזמנים 
הגדולים לזמנים הקטנים?

ירידה  ידוע מעשה בבעל שם טוב, שבאחד הזמנים הייתה לבעל שם טוב 
צריך בשביל  עד שהיה  גדולה  הייתה  הירידה שלו  כמה  ועד  ביותר,  גדולה 
לחזור לגדלות המוחין לא ללמוד או להתקדש בעבודת ה' גדולה, אלא לשנן 
ולומר א' ב' ג' והיה חוזר על האותיות בכדי לחזור למעלתו הגדולה שהיה בה.

אבל איך האדם חוזר למעלתו הגדולה כשנמצא בקטנות המוחין, להזהיר 
גדולים על הקטנים, מתי שהאדם ישנן ויחזור בדעתו בכל הזמנים את 

להקב"ה  קרוב  היה  הוא  איך  השנה,  בראש  חזק  היה  הוא  איך  הסיפורים 
ביום הכיפורים, איך היה קרוב להקב"ה ברגעים מיוחדים שהייתה לו דבקות 
נמצא  בזמן שהוא  הגדולים,  הזמנים  על  ויחזור  יזהיר  בהקב"ה, מתי שהוא 

בקטנות המוחין אז הוא יוכל להתחזק ולהדבק שוב בהקב"ה.

�נִךְָ  �בןֶ ב ו �אְזָנְיֵ בנִךְָ  �למְעַןַ ת�ְספַ�רֵ ב וכך אומרת התורה הקדושה )שמות י, ב( "ו
�יִ אנֲיִ ה'"  ַׂמתְ�ִי בםָ ויִדַעְת�ֶם כ רֶ ש �מְצִרְַיםִ ואְתֶ אתֹתַֹי אשֲ� �לַתְ�ִי ב רֶ התְִעַל אתֵ אשֲ�
מתי שאדם חוזר ומספר על הזמן שהיה קרוב להקב"ה, חוזר על הזמן שהיה 
�יִ אנֲיִ ה'" אז הוא חוזר לגדלות המוחין, ויודע את דבק בהקב"ה, אז "ויִדַעְת�ֶם כ
המעלה הגדולה של הקב"ה. וזה מה שמובא בנועם אלימלך דברים היוצאים 
מתי  המוחין,  גדלות  ממנו  יצא  שפעם  לב  אותו  הלב,  אל  נכנסים  הלב  מן 
שחוזר ומספר על גדלות המוחין חוזר אל הלב, זה חוזר עוד פעם ומעורר את 

הלב, ומרומם את הלב למדרגות גבוהות ולמדרגות גדולות ביותר.
�בָאֹ  �הֶ ויַ �וםֹ הַז �הְַי וכך מצאנו אצל יוסף הצדיק, הגמרא אומרת )סוטה לו:( "ויַהְִי כ
וֹ" )בראשית לט, יא( א"ר יוחנן מלמד ששניהם לדבר  �יַתְָה לעֲַשוׂתֹ מלְאַכתְ� הַב
ושמואל חד אמר לעשות  רב  ויבא הביתה לעשות מלאכתו  נתכוונו  עבירה 
דיוקנו  באתה  שעה  באותה  נכנס..  צרכיו  לעשות  אמר  וחד  ממש  מלאכתו 
של אביו ונראתה לו בחלון, אמר לו יוסף עתידין אחיך שיכתבו על אבני אפוד 
ואתה ביניהם, רצונך שימחה שמך מביניהם ותקרא רועה זונות דכתיב "ורְעֹהֶ 
יוסף הצדיק היה בקטנות המוחין  גם  ג(. הנה  כט,  )משלי  הוןֹ"  �דֶ  יאְבַ זונֹותֹ 
וכמעט איבד את כל עולמו, אבל ברגע שנזכר בזמן של גדלות המוחין ניצל 

מליפול ולחטוא בחטא קשה ביותר.
�עְַמ�יָו" אמור  ֹן ואְמָרְַת�ָ אלֲהֵםֶ לנְפֶשֶ� לאֹ יטִ�ַמ�אָ ב �נְיֵ אהֲַר �הֲֹניִם ב וזהו "אמֱרֹ אלֶ הַכ
ואמרת, להזכיר ברגעים הקשים את הרגעים הגבוהים והגדולים, וזוהי סגולה 
בדוקה להינצל מירידות ומכל הדברים והחולאים הקשים המתרגשים לבוא 

על האדם.

�קְצרְְַתָּ�ֶם אֶתָּ קְציִרְָהֶ� והֲֶַבְּאֵתֶָּם  � אֶלֹ הֶָאָרְֶץ אֲשֶׁׁרְ אֲנֶיִ נֶתֵָֹּן לֹכָֹּםֶ ו �יִ תָָּבְּאֹו "כֹּ
�הֵֶֹן. והְֵֶנֶיִף אֶתָּ הֶָעַמֶָֹּרְ לֹפְִֶנֶיֵ יהְֶוהֶָ  אֶתָּ עַמֶָֹּרְ רְֵאשִׁׁיתָּ קְציִרְְכֹּםֶ אֶלֹ הֶַכֹּ

�וםֹ הֲֶבְּיִאֲכֹּםֶ  �תָָּ מִָּי ַבְּ �סְפֶַרְְתָּ�ֶם לֹכָֹּםֶ מִָּמָּ�ָחֳרְַתָּ הֶַשׁׁ� �תָָּ.. ו ַבְּ לֹרְְִצנֶֹכְֹּםֶ מִָּמָּ�ָחֳרְַתָּ הֶַשׁׁ�
ִהְֶייֶנֶהֶָ" ְמִָּימָּתָֹּ תָּ� �תָָּותָֹּ תָּ� �פֶָהֶ שֶׁׁבְּעַַ שַׁׁבְּ ְנֶו אֶתָּ עַמֶָֹּרְ הֶַתָּ�

אדם שׁרְוצהֶ לֹהֶתָּקרְבְּ לֹקבְּ"הֶ יקרְיבְּ ויקדשׁ אתָּ הֶעַומָּרְ שׁלֹו לֹהֶשׁם

�תָותֹ ת�ְמיִמתֹ ת�ִהְייֶנהָ, איֵמתַָי הֵן ת�ְמיִמותֹ  ַב ֶבעַ ש� מובא במדרש )ויק"ר כח, ג( ש�
יסוד גדול, הנה  ולומר  ֶל מקָוםֹ. ואפשר לבאר  ש� רְצונֹוֹ  ִׂין  ְׂרָאלֵ עושֹ �שִ ֶי ש� �זִמְןַ  ב
ימי הספירה הם לטהרנו ולקדשנו, והם שבע שבתות לרמוז על חיי האדם, 
ָנהָ" )תהלים צ, י( ושבע שבתות הם נגד  ִבעְיִם ש� � בהֶָם ש� ְנותֵֹינו אשר "ימְיֵ ש�
שבע עשיריות שנים שבחיי האדם, שמוטל עליו לטהר ולקדש ולעשות נחת 

רוח ליוצרו.

והנה הלב והעיניים הם שני סרסורים של העבירה )ירושלמי ברכות א, ה( על 
ואְחֲַרֵי עֵיניֵכםֶ" )במדבר טו, לט(  � אחֲַרֵי לבְבַכְםֶ  זה הזהיר הכתוב "ולְאֹ תָתֻרו
ורש"י אומר הלב והעינים הם מרגלים לגוף ומסרסרים לו את העבירות, העין 

רואה והלב חומד והגוף עושה את העבירות.

ועל זה רומזת לנו הקרבת העומר, העמ"ר ראשי תיבות ע'ין מ'וח 
)מחשבה( ר'גל, כי התחלת העבירות של האדם מתחילה בעיניים, כשאדם 

רואה את החטא ואחרי כן עובר ללב, שהלב מחמד את העבירה, אחרי כן 
ִית קְציִרְכםֶ"  הרגלים שאדם רץ לעשות את העבירה ברגלים זה "רֵאש�
ההתחלה של כל העבירות, ההתחלה של כל הקיצור ימים של האדם, 
קיצור הדבקות של האדם בהקב"ה מתחיל בעומר בעיניים מחשבה ו

הרגליים. לכן עמ"ר עולה בגימטריא קר"י, שמי שלא שומר על העיניים ועל 
הלב ועל הרגליים מגיע לחטא הקרי, מגיע לחטוא וליפול ולהתדרדר ולהגיע 

לדברים הקשים ביותר.

ִית  לכן כאשר האדם רוצה להתקרב להקב"ה "והֲַבאֵתֶם אתֶ עמֹרֶ רֵאש�
�הֹןֵ" מה זה הכהן? הכהן זה תלמידי חכמים שבדור, אדם צריך  קְציִרְכםֶ אלֶ הַכ
� עֵיניֶךָ ראֹותֹ אתֶ מורֶֹיךָ" )ישעיה ל, כ(, לקחת  לקחת את הראיה בעיניים "והְָיו

את הלב שיהיה תמיד דבוק בהקב"ה, ואת הרגלים ללכת לתלמידי חכמים.

שיכולים  האלו,  הקשים  מהדברים  ולהינצל  להיזהר  יוכל  שאדם  היסוד  וזה 
ולכן מה שאומר המדרש שספירת העומר  גדול.  להביא את האדם לחורבן 
צריכות להיות תמימות, בזמן שישראל עושים רצונו של מקום. ספירת העומר 
זה זמן שמקדשים את עצמנו, כמו תמצית ששמים בכל השנה כולה, שבע 
זה כנגד השבעים שנה של  שבתות מלשון שבעים, שבע חיים של האדם 
החיים של האדם. ובכל שנה יש את אותן שבע שבתות, שהן התמצית של 
השנה כולה, שמביאה את האדם לתמימות ולהתעלות, ולשמור על העומר 
יִת קְציִרְכםֶ" להביא את זה קרבן לכהן  שזה עיניים מוח ורגליים שהם "רֵאש�

שאלו התלמידי חכמים שבדור.

מָּובְּא בְּרְבְּותָּינֶו הֶקדושׁים ומָּרְחיבְּ עַלֹ זהֶ בְּיותָּרְ רְבְּי פֶנֶחס מָּקארְיץ שׁהֶיהֶ מָּאורְם שׁלֹ ישׁרְאלֹ, אורְ גדולֹ, שׁבְּחודשׁ איירְ אם יורְד גשׁם אדם 
ישׁתָּדלֹ לֹהֶרְטַּיבְּ אתָּ עַצמָּו בְּגשׁם הֶזהֶ וישׁתָּדלֹ שׁמָּהֶגשׁם הֶזהֶ יכֹּנֶס קצתָּ לֹפֶיו וזו סגולֹהֶ גדולֹהֶ לֹכֹּלֹ הֶחולֹאים, אם אדם חולֹהֶ בְּמָּחלֹהֶ, או 

לֹכֹּלֹ הֶחולֹאים לֹבְּרְיאותָּ הֶגוף והֶנֶפֶשׁ, זו סגולֹהֶ גדולֹהֶ קצתָּ לֹהֶירְטַּבְּ מָּהֶגשׁם שׁלֹ חודשׁ איירְ גם לֹגוף וגם לֹנֶפֶשׁ. 

� הֶ' ונְֶרְֵָפֵֶא, ישׁלֹח לֹכֹּולֹנֶו רְפֶואהֶ וחיים, שׁמָּחהֶ וישׁועַהֶ והֶצלֹחהֶ וסיעַתָּא דשׁמָּייא גדולֹהֶ, בְּרְוכֹּים תָּהֶיו.  הֶקבְּ"הֶ רְְפֶָאֵנֶו



רבי ישראל אבוחצירא, ה"בבא סאלי", היה קודש קודשים, הוא הבן של רבי 
ומסופר  אבוחצירא  יעקב  רבי  של  הבן  הוא  מסעוד  רבי  אבוחצירא.  מסעוד 

שרבי ישראל אבוחצירא מתי שהיה ילד קטן, את הברית שלו רבי יצחק 
מסעוד  ורבי  שלו  הסנדק  היה  יעקב  רבי  של  הקטן  הבן  שהיה  אבוחצירא, 

האבא היה המוהל. 

ואחרי שגדל וגדל בקדושה ובטהרה, מתי שהיה בגיל צעיר חטפו אותו 
ערבים וביקשו עליו כופר גדול ביותר של כסף. לא ידעו לשלם או לא לשלם, 
באותו זמן כל מקום במרוקו, כל עיר, היה כל שכונה שבט של ערבים שהם 
היו שומרים על היהודים והיהודים היו משלמים להם כסף תמורת זה שישמרו 
שבט  של  שם  היה  אבוחצירא,  משפחת  על  שומר  שהיה  והשבט  עליהם, 
אחד, משפחה קשה, אנשים קשים, ואלה שחטפו את רבי ישראל אבוחצירא 

היו שבט אחר. 

את  לשלם  לא  להם  אמרו  אבוחצירא  משפחת  על  שומרים  שהיו  השבט 
הכסף. אמרו, אנחנו נלך ונעשה מלחמה ובכוח הזרוע נחזיר אותו. אבל רבי 
מסעוד אבוחצירא אמר לא! הילד הזה קדוש והסיטרא אחרא רוצה להילחם 
בו וח"ו שיהיה טעות והנשמה שלו תלך, בלי כוונה ימות, יהרגו אותו בשעת 

המלחמה, הלך ושילם כסף גדול מאד ופדה אותו. 

ידועה גמרא )ירושלמי סוטה א, ד( שהגמרא מספרת ואומרת על רבי מאיר 
כנסת  בית  באיזה  ונותן שיעור  יושב  היה  בעל הנס, שרבי מאיר בעל הנס 
ואשה אחת ישבה בשיעור עד שעה מאוחרת. ומתי שהיא באה לביתה בעלה 

־כעס עליה ובעלה אמר לה, אני לא נותן לך להיכנס לבית ואני רוצה להתג
רש, רק אם תלכי ותירקי על רבי מאיר בפנים, אז אני אסלח לך. 

הדבר נודע לרבי מאיר ורבי מאיר רצה שיהיה שלום בבית של המשפחה הזו. 
מה עשה רבי מאיר, הלך ואמר לאותה אשה אני פוחד מעין הרע, אם את 
יכולה לירוק עלי שירד ממני העין הרע או משהו בעין שיש לי ורק אם יורקים 
זה עובר. אותה אשה ירקה על רבי מאיר בפניו והלכה לבעלה ואמרה, ירקתי 

על רבי מאיר. 

רבי מאיר בעל הנס הקודש קודשים של עם ישראל היה מוכן שירקו לו בפנים 
רק שיהיה שלום בבית של עם ישראל, משום שאם יש שלום בבית בשבת, 
יש ברכה לכל השבוע כולו וכל החיים של האדם משתנים לטובה ולברכה אם 
�יִעֵךְ" )תהלים  ְׂב לָוםֹ חֵלבֶ חִט�ִים ישַ �לךְֵ ש� �בְו םָ ג �ׂ יש שלום בבית של האדם, "הַש
יש "חֵלבֶ חִט�ִים", לא מצא הקדוש ברוך הוא כלי  לָוםֹ"  יש "ש� יד(, אם  קמז, 

מחזיק ברכה לישראל אלא השלום.

" בכל מושבו "אשֵ� ־לכן השטן מגיע בשבת בכל הכוח בערב שבת לעשות 
תיו של אדם, להדליק את האש וככה להדליק את האש של גיהנום ולדרדר 

ולהוריד את האדם לדברים הקשים ביותר.  

ידוע מה שכתוב בספרים הקדושים, כל אדם יש לו נשמה ומי שעושה מצוות 
או מתדבק במצוה מסוימת מתעברת בו נשמה של צדיק ואם אדם כועס מיד 
הנשמה של צדיק יוצאת ממנו. שבת זה דבר מקודש, דבר שצריך להיזהר 
מהיצר הרע, זמן שצריך להיזהר מהכעס, אין דבר שמחריב ומקלקל ומשחית 
המחלוקת  טובה,  חלקה  כל  הורס  הוא  הכעס  הכעס,  וכמו  המחלוקת  כמו 
הורסת כל חלקה טובה, היצר הרע והשטן מרקד להרבות מחלוקת, להרבות 

יצר הרע, להרבות דברים רעים. 

כמו שמסופר עוד על רבי מאיר בעל הנס, התורה הקדושה מספרת שהיתה 
משפחה שכל שבוע היו רבים בשבת, כל שבוע היה בבית שלהם מחלוקת 

־וריב גדול ויצר הרע גדול. מה עשה רבי מאיר? רבי מאיר רצה לעצור את המ
חלוקת הזו. ערב שבת קודש פתאום הופיע בביתם, אותם אנשים התביישו 

ולא עשו כלום. שבת הבאה שוב, רבי מאיר בעל הנס מגיע  לריב, לא רבו 
אליהם בהפתעה, עוד פעם התביישו לריב, לא רבו ולא כלום. שבת שלישית 

שוב בא אליהם רבי מאיר בעל הנס לבית ועוד פעם לא רבו. 
־אחרי שלושה שבועות שרבי מאיר בעל הנס בא אליהם והפסיקו לריב, המח

לוקת הפסיקה אצלם בבית. אדם צריך לדעת, מי שעוצר את המחלוקת, מי 
שלא נותן למחלוקת להיכנס לבית שלו, אז המחלוקת יוצאת והברכה נכנסת 

לבית של האדם. 

־רבותינו הקדושים אומרים שמתי שהאדם מקיים מה שדוד המלך אומר )תה
�ר מרֵָע", אם אתה  �", "סו ָלוםֹ ורְָדְפהֵו �קַ�ֵש� ש� �ר מרֵָע ועֲַשהֵׂ טובֹ ב לים לד, טו( "סו
רוצה לסור מהרע תתרחק מהמלאך של הכעס שבערב שבת בא להפריע 
לך ובא לעשות מחלוקת ואז אתה עושה טוב, אתה הופך את המלאך הרע 
�" מה הפירוש  ורְָדְפהֵו לָוםֹ  �קַ�ֵש� ש� ואז "ב שבא עם המלאך הטוב להיות טוב, 
�", שכל השבוע נהיה ישועה והצלחה ונהיה לאדם טוב כל השבוע  "ורְָדְפהֵו
�ר מרֵָע", מתי שאתה סר מרע, שאתה יוצא מהיצר הרע, שאתה לא  כולו. "סו
נותן ליצר הרע להיכנס לבית שלך, אז אתה הופך את המלאך הס"מ ל"עֲשהֵׂ 
טובֹ", הס"מ נהיה עושה טוב, הוא נהיה עונה אמן על מה שהמלאך הטוב 
ֵׂה טובֹ", אתה עושה אותו  אומר שיהיה זה שיהיה שבת הבאה גם טוב. "ועַשֲ
�", זה נהיה אצל  ָלוםֹ" אז השלום בא לבית של האדם, "ורְָדְפהֵו �קַ�ֵש� ש� טוב, "ב
האדם כמו דבר שהטוב רודף אחרי האדם, הטוב נהיה מציאות שרודף ונמצא 

אחרי האדם הטוב ולא ח"ו הרע רודף אחרי האדם. 
לכן צריך להקפיד הקפדה גדולה בערב שבת קודש ובשבת להיות דבוקים 
בתורה הקדושה, להיות דבוקים במצוות, להיות דבוקים במעשים הטובים, 
להיות דבוקים באהבת השם, להיות דבוקים בבין אדם לחברו ולהיזהר זהירות 

גדולה מהמחלוקת שהיא הרס גדול ביותר. 


